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POZVÁNKA

FILMOVÝ FESTIVAL
O LIDSKÝCH PRÁVECH

a besedy se zajímavými hosty
ve Společenském sále Pod Normou
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Naše městská část se poprvé zapojuje do fes�valu Jeden svět!

Z ÚŘADU

Pondělí 10. 3. 2025 od 18:00
Společenský sál Pod Normou
Veřejné představení projektu
na PUMPTRACK a SKATEPARK

Konečně někdo
naslouchá

VINCENT

Středa 26. 3. od 10:00, sál v přízemí
Opočínská 364

Přednáška pro seniory
o nebezpečí na internetu
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Z ÚŘADU

Silniční okruh kolem Prahy
vs.

naše čis�rna odpadních vod

- str. 2 -

Problém s počtem strážníků v městských částech
je dlouhodobý. Nejvíce se projevuje v okra-
jových městských částech, kde je menší hustota
obyvatel a širé lány, parky, pole a louky, kde
klidně potkáte vysokou.
Vinoř má dva strážníky, kteří se střídají, takže
je tu vždy jen jeden, pokud není nemocný
nebo na střelbách, nehlídá Rammsteiny v Letňa-
nech nebo není odvolán na MS v hokeji do
Vysočan. Na 5 �síc obyvatel je to žalostněmálo,
v jinýchMČmají třeba2 strážníky na400obyvatel.
Tento nesystémový a v podstatě neobhajitelný
přístup vadí vícero starostům, proto jsem v loň-
ském roce sepsal pe�ci primátorovi, která byla
naSněmustarostů jednomyslněpodpořena všemi
přítomnými.
Bohužel, ani pe�ce, ani setkání s tehdejšímdlou-
holetým ředitelem městské policie Eduardem
Šustrem nepřineslo nic, kromě ujištění, že nás
chápou, že situace je složitá, problémy velké,
peněz málo a proč měnit něco, co tady tak
dlouho „funguje“.
Doslova jak v Jiříkově vidění jsem si připadal,
když jsem oslovil nového ředitele městské
policie Ludvíka Klemu, který post zastává teprve
od prosince. Hned si udělal čas, přijal mě asi
na hodinu, vyslechl si všechny naše stesky a poža-
davky a bylo vidět, že se snaží upřímně něco
dělat a najít nějaké řešení.
Seznámil jsem ho s požadavkem na navýšení
strážníků a naší snahou případně sehnat adepty,
kteří by po složení zkoušek sloužili u nás. Upo-
zornil jsem ho, že třeba naše městská část má
strategický plán rozvoje a můžeme říct, že za
5 měsíců se rozjedou dvě velké stavby, což
sem přivede několik stovek dělníků (často i ci-
zinců), pak se přidá výstavba nové ČOV, což
jsou další lidé, vozidla, staveništní doprava.
A jak to skončí, přistěhuje se sem možná až
2500 nových spoluobčanů.
Městská část se připravuje, rozšiřuje zdravotní
středisko, má kapacitu ve škole, staví další parky,
hřiště, ale musí na to být připravená i městská
policie. Posílená jak personálně, tak materiálně.
Není možné čekat, až stoupne kriminalita, a pak
rok řešit, co s �m.
V podstatě se vším nový ředitel městské policie
souhlasil a dohodli jsme se na dalším postupu,
na dalším setkání a hlavně na navýšení počtu
strážníků v nějakém rozumném čase. Mám
z toho opravdu dobrý pocit, že pomnoha letech
je Městská policie Praha v dobrých rukou
a projeví se to časem i ve Vinoři.

Ing. Michal Biskup,
starosta

Konec roku 2024 přinesl ve Vinoři sérii nepří-
jemných událos�. Dvakrát došlo k vloupání do fot-
balových kabin, od cyklostezky na Satalice zmizely
tři solární lampy a obyvatelé si stále častěji stěžovali
na cizí lidi pohybující se jim po zahradách. Ze zahrad
se ztra�la kola a jiné věci.

Posílení hlídek městské policie
V reakci na tuto situaci se vedení městské čás�
setkalo s představiteli městské policie Prahy 9.
Výsledkem jednání bylo dočasné navýšení počtu
strážníků ve Vinoři. Místo jedné noční moto-
rizované hlídky nyní v nočních hodinách hlídkují
ve Vinoři tři. Dříve zdepřes denpůsobili dva strážníci,
kteří se ve službě střídali, ale oba byli velmi často
mimo službu kvůli zdravotním problémům. Nyní
se ve Vinoři střídají až čtyři strážníci.
Zavedena byla také organizační opatření, která
usnadnila práci místních hlídek – například mož-
nost ukládat služební zbraně přímo na vinořské

Bezpečnost ve Vinoři: více strážníků, větší dohled. A také více pokut
služebně, což dříve strážníci museli řešit dojížděním
do Kbel.
Starosta Michal Biskup si vyžádal jednání i s ře-
ditelem pražské městské policie panem Klemou.
O něm si můžete přečíst v samostatném textu.

Větší dohled, více pokut
S vyšším počtem strážníků v ulicích se pojí i častější
kontroly a přísnější dohled nad dodržováním
předpisů – včetně těch dopravních. To znamená,
že ve Vinoři v poslední době přibylo pokut za do-
pravní přestupky, zejména za špatné parkování.
Jedním z míst, kde řidiči často chybují a kde je
zároveň řešení úplně jednoduché, je parkoviště u
Normy. Pro parkování zde pla� pravidlo, že za
oknem vozu musí být umístěn lístek nebo par-
kovací hodiny s vyznačenýmčasempříjezdu.Hodiny
lze zakoupit vmístnímpapírnictví za cenu70–120Kč.
A pak prostě pla�, že v obytné zóně se smí
parkovat jen na vyhrazených parkovacích místech.

Pokud u vás nejsou vyhrazená parkovací místa,
je potřeba parkovat na vlastním pozemku.

Bezpečnější Vinoř
Nárůst pokut za špatné parkování nás netěší,
protože v některých lokalitách není legálních par-
kovacích míst dostatek a aut neustále přibývá. To
se ale nedá řešit �m, že strážník MP uvidí jen
některé přestupky a nad dalšími přivře oči. Tím
by porušoval zákon a principiálně nelze rezigno-
vat na dodržování zákonů a pravidel. Takový stav
se pak nazývá anarchií.
Pro vedení městské čás� je klíčovou informací
fakt, že po roce intenzivních jednání s městskou
policií má Vinoř aktuálně k dispozici největší počet
strážníků městské policie v historii. Věříme, že
toto posílení se významně promítne do větší
bezpečnos� a prevence kriminality v celé naší
městské čás�.

Mgr. Mar�n Mach,
radní

Letospoprvé senašeměstská část připojí k význam-
nému mezinárodnímu pořádá dokumentárních
filmů Jeden svět, který organizuje nezisková orga-
nizace Člověk v tísni již 27 let. V rámci tohoto
fes�valubudemeveSpolečenskémsálePodNormou
promítat celkem tři filmy, které se zaměřují na
aktuální společenská témata a příběhy o lidských
právech. Po každémfilmu bude následovat debata
s odborníky, kde si můžete vyměnit názory a dis-
kutovat o filmech a jejich tématech.
Přijďtesepodívataodnést sinezapomenutelný filmový
zážitek! Těšíme se na vaši účast a věříme, že fes�-
valové filmy oboha� vaše pohledy na svět kolem
nás a podpoří komunitní život v naší městské čás�.

Vstupné: 120 Kč, senioři a ZTP 85 Kč. Prodej
vstupenek na místě, 30 min. před začátkem
promítání nebo v knihovně od 11. 3. v běžné
otevírací době. V obou případech jemožná platba
pouze v hotovos�.

25. 3. od 18:00 / Tatami
Zar Amir Ebrahimi, Guy Na�v / Gruzie, USA /
2023 / 103 min. / české �tulky
Drama sleduje íránskou judistku Lejlu a její tre-
nérkuMarjam namistrovství světa. Když do spor-
tovní soutěže zasáhne íránský režim, Lejla musí

udělat zásadní životní rozhodnu�. Lejla se s tre-
nérkou Marjam účastní mistrovství světa v judu,
kde mají velkou šanci získat pro Írán první zlatou
medaili. Vše se ale začíná hrou�t v okamžiku,
kdy do sportu začne zasahovat íránský islámský
režim.

Pofilmová debata – Matouš Horčička,
analy�k AMO zaměřující se na Írán.
Je absolventem magisterského oboru Blízko-
východní studia na katedře Blízkého východu na
Filozofické fakultě UK se specializací na Írán.
V současné době působí na KBV FF UK jakožto
doktorand v oboru Blízkovýchodní studia. Odborně
se zabývá především íránským ústavním systémem
aprávnímpřístupem Íránu kmezinárodní spolupráci.

1. 4. od 18:00 / Ta druhá
Marie-Magdalena Kochová / Česko, Slovensko
/ 2024 / 87 min.
Johanka, přehlížená dcera, do které rodina �še
vkládá své naděje, balancuje v křehkém portrétu

mezi touhou po osamostatnění a odpovědnos�
vůči sestře s au�smem.
Za�mco její vrstevnice řeší hlavněmaturitu, vztahy
a své plány do budoucna, osmnác�letá Johanka
musí skloubit vlastní sny s péčí o mladší sestru
Rozárku. Ta trpí formou au�smu, kvůli které si
vyžaduje nepřetržitý dohled svého nejbližšího okolí.

Pofilmovádebata– Petra Třešňáková,
psychoterapeutka a také matka patnáctileté
dívky s poruchou au�s�ckého spektra.
Věnuje se individuální psychoterapii, krizové inter-
venci a poradenství. Ve své praxi nabízí krizovou
intervenci, ale zejménadlouhodoboupráci s klienty.
Tématem společné práce mohou být rodinné či
partnerské problémy, úzkostné ob�že a deprese,
problémy se sebevědomím nebo traumatické
zážitky z minulos�, ale i potřeba sebepoznání.

(článek pokračuje na str. 4)

Markéta Kilingerová,
ředitelka VINCENT, p. o.
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ZPRÁVYZ RADY
Projednáno v radě MČ, výpisky z usnesení
Dne 15. 1. 2025
Rada městské čás� Praha-Vinoř jmenuje od 1. 2.
2025 předsedou komise pro IT a digitalizaci
Ing. Davida Řepu a předsedou komise pro sport
Mgr. Davida Stellu, Ph.D.

Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje slevu
na inzerci ve výši 20 % v roce 2025 pro inzerenta
Romana Kincla, Hospoda U Kačera, IČ: 06311644
ve Vinořských novinách.

Radaměstské čás�Praha-Vinoř souhlasí s uzavřením
Smlouvy o výpůjčce technického schodiště v pro-
storáchpodNormouObcibaráčnickéJ.A.Komenského,
Vinoř, IČ: 00441716 do roku 2030 smožnos� dalšího
prodloužení.

Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje záměr
pronájmu nájemci LUBOSS, s.r.o., IČ: 05528551
– prostory sloužící k podnikání, konkrétně jeho
další část, o celkové výměře 17,07 m². Nájem za
užívání těchto prostor činí 1 050 Kč plus DPH za
1m² za rok, celkemtedy17.923,50Kč/rokplusDPH,
a to od 1. 2. 2025. Zároveň schvaluje dodatek
č. 2, nájemce LUBOSS, s.r.o., dle předloženého
návrhu, jehož obsahem je pronájem prostor slou-
žících k podnikání o celkové výměře 17,07 m².
Nájem za užívání těchto prostor činí 1.050 Kč plus
DPH za 1m² za rok, celkem tedy 17.923,50 Kč/rok
plus DPH, a to od 1. 2. 2025.

Dne 22. 1. 2025
Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje připojení
se ke kampani „Vlajka pro Tibet“ na základě při-
ložené žádos�, vyvěšením �betské vlajky dne 10. 3.
2025 na budově úřadu.

Radaměstské čás� Praha-Vinoř souhlasí na návrh
Komise sociální a pro zdravotnictví s alokací
částky 5.000 Kč z rozpočtu MČ Praha-Vinoř na
financování individuálních konzultací pro osoby
v �snivé sociální či finanční situaci. Konzultace
poskytuje paní A. Klucová, IČ: 49257188. Cena za
1 hodinu konzultací činí 400 Kč.

VELKOOBJEMOVÉ kontejnery na odpad – březen 2025

Českodubská 784
pátek 21. 3. 2025 14–18 hod.(Na vyhrazeném stání ZP)

Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje dary
na podporu aktivit žadatelů ve výši 10.000 Kč
těmto organizacím:

● Základní organizace Českého zahrádkářského
svazu Praha 9-Vinoř, IČ: 67798187,
● Český rybářský svaz, z.s., místní organizace
Praha 9-Vinoř, IČ: 45250146,
● VESELÝ VINOŘÁK, z.s., IČ: 17778239,

A neschvaluje tyto žádos� o poskytnu� daru:
● TAJV, z.s., IČ: 09287094,
● Zdravotní klaun, o.p.s., IČ: 26547953,

Rada městské čás� Praha-Vinoř bere na vědomí
doručené nabídky firem: G/T BOBR, IČ: 43062580,
Agile Geotechnics, s.r.o., IČ: 09506705 a GEO-
ASIST, s.r.o., IČ: 08185123. Rada městské čás�
Praha-Vinoř schvaluje uzavřít objednávku s firmou
Agile Geotechnics, s.r.o., IČ: 09506705 na akci
„Přístavba tělocvičny – stavebnětechnický a geo-
technický průzkum“ ve výši 76.300 Kč bez DPH.

Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje Do-
datek č. 2 k SoD č. SML/55/1130/0309/2024 na
akci "Stavební úpravy objektu Mladoboleslavská
514 a 515 Praha-Vinoř" s firmou Tudos Solu�on,
s.r.o., IČ: 14011158, který se týká navýšení ceny
o 77.010 Kč bez DPH z důvodu navýšení stavebních
prací.

Dne 29. 1. 2025
Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje dotaci
na rok 2025 pro:

● Linka bezpečí, z.s., IČO: 61383198, ve výši
10.000 Kč,
● FK VINOŘ 1928, z.s., IČO: 08717958, ve výši
220.000 Kč,
● Tělocvičná jednota Sokol Vinoř, IČO: 49281771,
ve výši 230.000 Kč,
● Myslivecké sdružení Satalice – Vinoř z.s., IČO:
65399749, ve výši 10.000 Kč,

● PRAGUE CITY GOLF CLUB, z.s., IČO: 27017966,
ve výši 20.000 Kč,
● MTAC Praha, z.s., IČO: 08953414, ve výši
75.000 Kč,
● KULTURA VINOŘ, z.s., IČO: 09697110, ve výši
140.000 Kč,
● Junák – český skaut, středisko Oheň Horní
Počernice, z.s., IČO: 63834910, ve výši 34.000 Kč,
● Svaz tělesně pos�žených v České republice, z.s.
místní organizace Kbely, IČO: 75097486, ve výši
28.000 Kč,
● Vlastenecko-dobročinná obec baráčníků J. A.
Komenského ve Vinoři, IČO: 00441716, ve výši
45.000 Kč,
● Ing. Markéta Obrová, IČO: 09259937, ve výši
14.000 Kč,
● Římskokatolická farnost u kostela Povýšení sv.
Kříže Praha-Vinoř, IČO: 63111349, ve výši 45.000Kč,
● Českomoravský kriketový svaz, z.s., IČO:
26993074, ve výši 30.000 Kč,
● TÁBORY JEDNOROŽEC, z.s., IČO: 07790449, ve
výši 12.000 Kč,
● Pastvina, z.s., IČO: 06994261, ve výši 42.000 Kč,
● BK METEOR PRAHA, z.s., IČO: 14099101, ve
výši 45.000 Kč.

A neschvaluje žádost o dotaci, kterou podal:
● HRASINO, s.r.o., IČO: 08721271, ve výši 35.000 Kč
● Základní umělecká škola VinoHra, s.r.o., IČO:
22091246, ve výši 49.000 Kč
●HOSatalice, z.s., IČO: 03586561, ve výši 75.000Kč
● Michal Zítek, ve výši 40.000 Kč
z důvodu nesplnění podmínek zadání.

Rada městské čás� Praha-Vinoř souhlasí s pro-
vedením probírky břehových porostů v Podskalí
zejména z důvodů pěstebních, provozněbez-
pečnostních a zdravotních. V zájmové lokalitě
bude odstraněno 34 vzrostlých stromů, které
byly vytipovány na základě provedené inven-
tarizace dřevin (Arbonet, s.r.o., 2022). Odstranění
dřevin proběhne v době vegetačního klidu.

Rada městské čás� Praha-Vinoř bere na vědomí
cenové nabídky na akci – Dvoukřídlová vrata s bran-
kou (pochromovaný kov) včetně výkopových prací
a instalace na parcelu č. 79 V Podskalí v k.ú. Vinoř,
od firem: 1. VIN METAL, s.r.o., IČ: 28178271 za
141.000 Kč bezDPH; 2. Pavel Kabrňa, IČ: 04416864
za 150.600 Kč bez DPH a pověřuje starostu uzavře-
ním objednávky s firmou VIN METAL, s.r.o., IČ:
28178271 za 141.000 Kč bez DPH.

Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje záměr
pronájmu prostor sloužících k podnikání – 4. nad-
zemní podlaží stavby č.p. 514, nacházející se na
pozemku parc. č. 1139/1, v k. ú. Vinoř za účelem
zřízení ordinací lékařských odbornos� s podmín-
kou celoročního provozu a poskytování služeb.
Vyvěšení od 29. 1. 2025 do 31. 3. 2025.

Radaměstské čás� Praha-Vinoř schvaluje ceny obědů
pro seniory ve výši 96 Kč/oběd, a to od 1. 3. 2025.

Rada městské čás� Praha-Vinoř bere na vědomí
informaci o docházce dě�, dítěte do ZŠ Dřevčice
a ukládá starostovi zjis�t bližší informace o poč-
tu dětí, které do ZŠ Dřevčice dochází a kon-
taktovat odbor legisla�vyMHMP z důvodu ověření
možnos�uzavřeníveřejnoprávnísmlouvyMČPraha-
Vinoř.

Dne 5. 2. 2025
Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje uplat-
nění inflační doložky u smluv o nájmu na nebytové
prostory dle vyhlášené míry inflace ČSÚ za rok
2024 ve výši 2,4 %.

ZPRÁVYZEZASTUPITELSTVA

Zastupitelstvo městské čás� Praha-Vinoř bere na
vědomí rezignaci členů kontrolního výboru JUDr.
Jana Červenky a Ing. J. Ducháčka, odvolává členy
kontrolního výboru Mgr. Brunovskou a Mgr.
Matouškovou a volí nové členy kontrolního
výboru ve složení: Bc. Václava Šauliová, Mgr.
Irena Havránková, Ing. Jaromír Florián, Šárka
Ulahel, a to od 1. 2. 2025.

Zastupitelstvo městské čás� Praha-Vinoř schvaluje
předložený plán činnos� kontrolního výboru a po-
věřuje tajemníka ÚMČ k součinnos� dle po-
žadavků předsedy kontrolního výboru.

Zastupitelstvo městské čás� Praha-Vinoř schva-
luje záměr převze� pozemků par. č.: 1330/31,
1330/32, 1330/33, 1330/34, 1330/35, 1330/36,
1330/37, 1330/38, 1330/39, 1330/40 k.ú. Vinoř
do svěřené správy Městské čás� Praha-Vinoř,
a to za účelem majetkoprávního vypořádání
se stávajícími uživateli
předmětných pozemků.

Projednáno v zastupitelstvu MČ dne 27. 1. 2025, výpisky z usnesení

INFORMACEZÚŘADU

Padla kosa na kámen
V našem případě spíš padl silniční okruh kolem
Prahy (SOKP) na naši čistírnu odpadních vod
(ČOV). Nedávno byla schválená EIA (Posouzení
vlivu na životní prostředí) i na SOKP 520, a to jak
v zahloubené variantě, tak hlavně v tunelové,
která jediná je přijatelná pro Vinoř i široké okolí.
Jenže papír snese všechno a v EIA je u tunelové
varianty „drobná“ poznámka, nutno přesunout
ČOV Vinoř. Ve čtvrtek 13. 2. 2025 byla na toto

téma svolána schůzka s asi dvace� účastníky na
ŘSD na Pankráci. Za Vinoř jsem se účastnil jako
starosta, dále byli přítomni zástupci ŘSD, HMP,
IPRu, PVS, projektan� ČOV i SOKP, tuneláři a další
odborníci na dopravní stavby a územní plánování.
V úvodu jsme si vyslechli, že SOKP je klíčová
dopravní stavba, projednaná vládou, panuje
shoda na tunelové variantě a údajně se má začít
stavět v roce 2028. To dr�vá většina zúčastněných
považovala za více než ambiciózní termín, ale
budiž. Hlavní otázka byla, proč přesouvat ČOV,
když má jít okruh pod ní, v tunelu? Ve studii EIA
se nad �m autoři moc nezamýšleli, přitom naše
ČOV tam stojí od osmdesátých let, před čtvrt
stole�m, byla trochu přestavěna a územní rozhod-
nu� na intenzifikaci má od roku 2011 a platné
stavební povolení od 2013. Čekalo se jen na

finance, které konečně letos jsou. Logické by
bylo, že se nová stavba přizpůsobí staré, SOKP se
vyhne ČOV, a ne naopak. Dozvěděli jsme se, že
díky geologii nelze ražený tunel realizovat dle
původní představy a musel by jít o cca 22 metrů
hlouběji, což by znamenalo, že by „vylezl na
povrch“ až někde za Velení a nemohly by tam být
sjezdy. Taky by ho to prodražilo o mnoho miliard
a zvětšil by se problém s odvodněním.
Minimálně po dobu stavby hloubeného tunelu
musí ČOV zmizet. Ale kam? Ze tří stran je Středo-
český kraj, kde být nemůže, zbývá pouze prostor
Pražské strojírny a úzký, čtyřicetimetrový pás
kolem potoka pod Cukrovarským rybníkem. Ale
tak či tak to znamená změnu územního plánu,
který již změnit nelze, protože končí. Metropolitní
plán, který ještě nepla�, měnit také nelze. Mimo
to by byla třeba EIA na novou (přesunutou) ČOV,
projekt, stavební povolení, prováděcí dokumen-
tace a přeložky přivaděčů. To vše je odhadem na
10 let, když to všechno dobře půjde. Nebo je
řešením změna polohy tunelu asi o 70 m stranou,
což znamená novou EIA na SOKP, přičemž ta po-
slední trvala asi 7 let. Nebo okruh na mostě nad
ČOV, což nikdo nechce.
Na březen je svolána další schůzka na ministerstvu
dopravy za účas� ministra a uvidíme, kam se to
celé posune. Za MČ bychom byli rádi, aby co
nejdříve začala rekonstrukce stávající ČOV, protože
čekat na SOKP může být také na 10 či 15 let.
Hlavně ale bude MČ trvat na tunelové variantě,
jako jediné možné.
Tak uvidíme, co bude dál. Určitě to není poslední
překvapení, které SOKP 520 provází.

Ing. Michal Biskup,
starosta

Jarní stavební sezóna se blíží a s ní i zahájení
prací na okružní křižovatce. Za�m nebylo vydáno
finální dopravní opatření, ale proběhlo jednání
na magistrátu, ze kterého vyplynulo, že se pro
hlavní směry nebudou stanovovat objízdné trasy
(ani pro autobusy) a vše bude řešeno semafory
ze všech tří ramen křižovatky. Ulice Chal�cká bude
jednosměrná od Přezle�c ke kruhovému objezdu
a zpět do Přezle�c se bude jezdit Bohdanečskou
a Klenovskou ulicí. Začátek stavby je plánovaný
na 10. března.
Vminulém týdnu došlo k osazení několika nových
dopravních značek. Většina se týká nákladní dopra-
vy – ve Vinoři nebylo sjednocené značení,
například před kruhovým objezdem od Brandýsa
směrem na Přezle�ce byla značka zákazu vjezdu
nákladních vozidel, která mají více než 11,6 tuny
na nápravu, na začátku Klenovské ulice pak ale
byla stejná značkaomezující vjezd vozidel nad6 tun.
Vznikl tedy komplexní projekt, který tyto nesrov-
nalos� napravuje.
Součás� těchto změn je i osazení značky STOP ve
směru od Horních Počernic u Živanické ulice.Bude
zde i vodorovné dopravní značení, které bude
dokončeno, až dovolí počasí.

Ing. Lenka Hluší, Ph.D.,
místostarostka

Dopravní střípky
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VELKÁ
NOVINOVÁ
HRA, BŘEZEN

Hrajte s námi o hodnotné ceny a objevujte
známé i neznámé vinořské lokality. Každý měsíc
si ve Vinořských novinách přečtete příběh a dvě
soutěžní otázky. Své odpovědi odevzdejte
v knihovně do 15. 1. 2026; následovat bude
slavnostní vyhlášení výsledků. Nápovědy nalez-
nete v knihovně, na YouTubu (kanál Kronikářka
Vinoř), všude ve Vinoři a také osobně u paní
kronikářky. Informace ke hře najdete i na webu
MČ. HRACÍ PLÁN zakoupíte za 20 Kč v knihovně
ve VINCENTU.

BŘEZEN – BYDLENÍ VE VINOŘI

Ve Vinoři se bydlí bezvadně a k nalezení tu jsou
různé typy domů. Při procházce Vinoří potkáte
staré domky, typizovanou podnikovou výstavbu,
okály i prvorepublikové vily. V minulos� se tu
nacházelo i bydlení nouzové, a to přímo nouzová
kolonie.
O chudé se podle domovského zákona musely na
své náklady postarat všechny obce – do svého
připojení k Praze tedy samostatně i pražská
předměs� a obce v okolí hlavního města. Trvalé
staros� s ubytováním svých příslušníků vyřešila

Vinoř ve 20. letech 20. stole� kromě stavby obec-
ního chudobince také pronájmem čás� obec-
ního pozemku napro� Ctěnickému háji na hranici
s přezle�ckým katastrem za uznávací poplatek
20 Kčs ročně na postavení nouzových domků.
Dne 7. dubna roku 1985 někdo zapálil opuštěný
domek pana Boreckého (čp. 296) o Velikonocíc.
Nebylo tehdy co zachraňovat, protože již delší
čas nebyl dům obýván, leda že – jak píše v kronice
Fran�šek Klifner – „zde přespal asociální ele-
ment“. V týdnech následujících po požáru byla
zbořena ještě stavení čp. 295 Kožených (dříve
Štěpánkových) a čp. 321 Kalinových. Ostatně na
všechny tyto tři opuštěné domy byly již dávno
před požárem vydány výměry ke zbourání, čímž
započala asanace nouzové kolonie u Ctěnického
háje.

OTÁZKA 5: Nouzová kolonie byla sice v 80. letech
asanována, její pozůstatky ale na místě najdete
dodnes na zahradách dnešních domů. Projděte
se na místě chudinského bydlení a napište, na
které adrese je můžete dodnes vidět.

OTÁZKA 6: Do Vinoře se samozřejmě dostala i sta-
vební novinka, zrozená v 60. letech minulého
stole�, tedy „rodinný dům typu V“ Josefa Vaňka,
lidově nazývaný „šumperák“. Ve Vinoři jich je
nejméně 5, tak alespoň jeden najděte. Kde se
nachází? (Nápověda: procházku směřujte do čás�
Vinoře od Klenovské ulice směrem na Ctěnice.)

Do konce vegetačního klidu (konec března) budou
provedeny výřezy v nivě vinořského potoka na
našich nových pozemcích u Cukrovarského rybníka.
První etapa byla provedena již na podzim minu-
lého roku, nyní nás čeká etapa druhá, závěrečná.
Tak jako před�m, i teď bude odstranění dřevin
provedeno z pěstebních důvodů. Zásah bude
spočívat v odstranění náletových dřevin, dřevin
invazivních (agresivních akátů), dřevin neper-
spek�vních, dřevin s růstovými defekty a dřevin

ve špatném zdravotním stavu. Zachovány budou
naopak perspek�vní dřeviny s důrazem na domácí
druhy. Cílem zásahu je obnova původní a přiro-
zené vegetace nivy vinořského potoka, dočkat
bychom seměli návratumnoha původních druhů
rostlin a živočichů.
Zásah byl konzultován s orgánem ochrany přírody
a krajiny Magistrátu hl. m. Prahy (MHMP), který
obdobným způsobem udržuje sousední pozemky
ve svém vlastnictví. Označení dřevin určených k od-
stranění a samotné odstranění provedou odborníci,

Výřezy náletových dřevin v nivě vinořského potoka
u Cukrovarského rybníka

kteří mají s podobnými zásahy zkušenost a kteří
je na území HMP běžně provádí.
Současně byla na MHMP zaslána žádost o po-
skytnu� dotace ve výši 450 �s. Kč, která by byla
případně využita na péči a rozvoj daného území
v následujících letech. Výsledkem by byla pře-
měna neudržovaného území ve stanoviště vhodné
pro větší množství rostlin a živočichů, včetně
ohrožených druhů. Dočkali bychom se obnovy
vlhké louky s její typickou florou a faunou (díky
pravidelnému kosení 2x ročně a díky výsevu a do-
sadbě vhodných druhů rostlin), k vytvoření
tůněk a odhalení břehů potoka, které by osídlily
přirozené druhy bylin. S ohledem na charakter
lokality lze předpokládat výskyt obojživelníků
a plazů vyskytujících se v blízkos� vodního pro-
středí. Pro podporu jejich fungování by byly vytvo-
řeny tzv. hadníky a zimoviště pro plazy a další
druhy živočichů. Realizace by v neposlední řadě
významně zvýšila este�ckou hodnotu této čás�
krajiny a poskytla by obyvatelům naší městské
čás� i jejím návštěvníkům další pravý kout přírody,
do kterého by měli mít možnost vstupovat. Do
budoucna MHMP zvažuje revitalizaci toku Vinoř-
ského potoka na celém území naší městské čás�.
Toto by mohlo být jejím prvním krokem…

Ing. Jana Vaculová,
referent veřejné zeleně

Územím kolem parku V Podskalí protékají dva po-
toky.Bezejmennýpotokpodél soukromýchpozemků
a Vinořský potok podél ulice V Podskalí. Oba
toky doprovází hustý břehový porost, druhově
složený zejména z olší, vrb, akátů a javorů. Mezi
potoky se nachází frekventované dětské hřiště.
V zájmovém území roste celkem 110 stromů,
které máme detailně zdokumentované v inventa-
rizaci dřevin, kterou vypracovali soudní znalci
v oboru arboris�ka (péče o dřeviny). U každé
dřeviny byl mimo jiné vyhodnocen zdravotní
stav, provozní bezpečnost a vyhodnocena byla
i jeho dlouhodobá perspek�va, tj., jak dřevina
na svém stanoviš� pravděpodobně vydrží růst.
U každé dřeviny bylo též navrženo pěstební
opatření, tzn., jestli strom nechat odborně
ošetřit a jak, nebo jestli strom odstranit.
K odstranění bylo navrženo 34 dřevin, zejména
olší, vrb a invazivních akátů. Hlavní důvody
k odstranění byly zdravotní (strom je nemocný či
napadený patogenem), provozněbezpečnostní
(strom by se mohl zlomit či vyvrá�t) a pěstební
důvody (strom konkuruje druhému a ani jeden
se nevyvíjí tak, jak má).
V minulém roce se v této lokalitě vyvrá�ly nebo
rozlomily čtyři vzrostlé stromy. Tři z nich spadly
do parku, jeden do ulice V Podskalí. Naštěs� se

Probírky břehových porostů v Podskalí

nikomu nic nestalo a ani nebyl poškozen ničí
majetek. Obavy z vyvrácení dalších dřevin narostly
na podzim minulého roku, kdy stoupaly hladiny
potoků i na území naší městské čás�. Území zůstalo
podmáčené, a mohou tak hrozit vývraty dalších
dřevin.
Probírky dřevin V Podskalí je tedy nutné provést.
Městská část jakožto vlastník dřevin za ně nese
(dle zákona o ochraně přírody a krajiny) plnou
zodpovědnost a odpovídá i za škody jimi způ-
sobené. Navíc byla stabilizace porostu důrazně
doporučena i odborníky z magistrátního odboru
ochrany prostředí. Není tak důvod zásah (i když
pro všechny nepříjemný) odkládat a čekat, jestli
se něco stane, či nikoliv.
Záměr stabilizace porostů v Podskalí byl schválen
radouMČ. V nejbližší době se dřeviny určené k od-
stranění označí přímo v terénu. Označení pro-
vedou ��ž soudní znalci v oboru, kteří vypra-
covali inventarizaci dřevin. Následovat bude vyří-
zení potřebných legisla�vníchpožadavků, a pokud to
budemožné, dřeviny budou odstraněny ještě do
konce vegetačního klidu tohoto roku, tj. do 31. 3.
2025.
Po odstranění dřevin se nám velmi pravdě-
podobně naskytne nový pohled na celé území
a téměř jistě i možnost doplňkových výsadeb

mladých stromů, což velmi rádi provedeme. Celý
porost dřevin se tak stane bezpečným, stabilním
a ponechané dřeviny získají tolik potřebný pros-
tor pro svůj růst a zdravý vývoj.
Děkujeme obyvatelůmměstské čás� za pochopení
situace a důvodů vedoucích k provedení takto
rozsáhlého zásahu.

Ing. Jana Vaculová,
referent veřejné zeleně

CO JE VLASTNĚ NA PŘÍRODĚ V OKOLÍ
VINOŘE CENNÉHO?

PONDĚLÍ 31. 3. 2025 od 18 hodin |
Společenský sál Pod Normou
Vinořmá nejen bohatou historii, ale i mimo-
řádnězajímavou přírodu. Co je v okolí Vinoře
biologicky cenného? A jak by měla vypadat
ochrana místních přírodních hodnot?
Přijďte si poslechnout přednášku odborníka
na ochranu přírody zpražskéhoodboruochra-
ny prostředí Jiřího Roma.

pozvánka

ČTVRTEK 13. 3. 2025 od 18 hodin ve Spole-
čenském sále pod Normou.
Komise sociální a pro zdravotnictví vás zve
tentokrát na téma: JAK ZVLÁDAT EMOCE U DĚTÍ.
Jak reagovat na emoce u dě�? Jak pomáhat
dětem zvládat jejich emoce? Jaké jsou typy
emocí? Jak s dětmi v afektu komunikovat?

Hostem kavárny je PhDr. Ilona Špaňhelová,
dětská psycholožka a psychoterapeutka, která
má pracovní zkušenost z privátní psychologické
poradny, Linky bezpečí, Psychiatrické nemocnice
v Bohnicích a Neonatologického oddělení Tho-
mayerovy nemocnice v Praze-Krči.

Rodičovská kavárna – Jak zvládat emoce u dě�

Městská část vykoupila pozemek podél komunikace
Rosická se záměrem vybudovat zde do budoucna
chodník, aby bylomožné touto čás� obce bezpečně
procházet. Na pozemku se nacházel velice zanedbaný
porost. Šlo o vzájemně propletenou, nepropustnou
směs zvlčilých obrostů pařezů (po v minulos� vy-
kácených slivoních či trnkách) a suchých slivoní.
Původněbylo zamýšleno vše suché, neperspek�vní,
dřevokazným patogenem napadené odstranit
a z obrostů zapěstovat perspektivní dřeviny
s cílem obnovit jakousi alejovou výsadbu podél
komunikace. Bohužel, po prvotním pokusu cokoliv
nadějného zachovat se stav dřevin ukázal ještě
mnohem horší, než se na první pohled zdálo.
Jednalo se opravdu o nestabilní pařezové výmladky
a suché, shnilé stromy, které se po prosvětlení
staly vysoce nebezpečnými, samovolně se vyvracely,
protože je již výmladky nedržely pohromadě.
Z tohoto důvodu bylo přistoupeno k odstranění
celého porostu, a to neprodleně, aby nedošlo
k poškození majetku či zdraví kolemjdoucích.
Společně s chodníkem zde bude v budoucnu
vysazena nová alej (v kombinaci s lokálními výsad-
bami keřů), což celou lokalitu začis� a zatrak�vní.

Ing. Jana Vaculová,
referent veřejné zeleně

Výřezy v ulici Rosická

V roce 2024 jsme navázali důležitou spolupráci s Oblastním spolkem Českého červeného kříže (ČČK)
Praha 9, která přináší rozšíření pečovatelských služeb pro obyvatele Vinoře. S mo�em „Pomáháme Vám
žít doma“ ČČK usiluje o to, aby senioři a lidé s pos�žením mohli i nadále setrvat ve svých domovech, kde
se cí� nejlépe. Od ledna 2025 Český červený kříž poskytuje své služby i občanům Vinoře.
Co pečovatelská služba nabízí?
Pečovatelská služba Českého červeného kříže se zaměřuje na podporu soběstačnos� klientů. Cílem je
poskytnout lidem potřebnou pomoc, aniž by museli opus�t své přirozené prostředí. Každá služba je
přizpůsobena konkrétním potřebám jednotlivců – záleží na tom, co klien� zvládnou sami a s čím
potřebují asistenci. Služby jsou k dispozici každý den, včetně víkendů a svátků.
S čím může pečovatelská služba pomoci?
Pečovatelský tým nabízí širokou škálu asistencí, které zahrnují mimo jiné:
� Pomoc s oblékáním a svlékáním, včetně používání speciálních pomůcek.
� Podpora při hygieně a koupelích.
� Běžná péče o vlasy (my�, česání).
� Pomoc při přesunu na lůžko či na vozík.
� Podpora při samostatném pohybu a orientaci v prostoru.
� Asistence při použi� WC, včetně kompenzačních pomůcek.
� Doprovod k lékaři, na úřady či při jiných záležitostech.
� Příprava jednoduchých jídel (snídaně, svačina, večeře) a zajištění obědů.
� Pomoc s podáváním a přípravou jídla (včetně ohřá�, krájení či mixování).
� Praní, žehlení, my� nádobí či vynášení odpadků.
� Pomoc při nákupech nebo doprovod na nákupy.
Finanční stránka služeb
Tyto služby jsou poskytovány za poplatek, který je stanoven podle vyhlášky č. 505/2006 Sb. Náklady
lze hradit prostřednictvím příspěvku na péči.
Kontakty: www.cckp9.cz, vedoucí služby: 777 680 977, vedouci.pecovatelska@cckp9.cz, sociální
pracovnice: 774 924 984, pecovatelska2@cckp9.cz

Mgr. Kateřina Hájková,
komise sociální a pro zdravotnictví

Spolupráce s Českým červeným křížem:
podpora seniorů a osob s pos�žením ve Vinoři

Městské části Praha-Vinoř sloužila statečně
dvacet let. Díky ní se rozvozily stovky a tisíce
obědů vinořským seniorům a třeba v noci se
rychle doručovaly výsledky voleb na magistrát.
Obecní Škoda Fabia si za dvacet let odpracovala
opravdu hodně, a protože s ní byla spokojenost,
pořídila si městská část fabii novější (byť baza-
rovou).
A Vinoř řešila, co se starým vozem. Na základě
návrhu likvidační komise a návrhu komise

sociální a pro zdravotnictví darovala městská
část vůz rodině s handicapovaným dítětem
v nelehké sociální situaci. Doufáme, že jim auto
bude věrně sloužit ještě mnoho let.

Mgr. Mar�n Mach,
radní

Stará obecní fabie ještě poslouží dobré věci
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VINCENT
KOMUNITNÍ CENTRUM

NOVINKY
Petra Soukupová:Marta dě� nechce
Karsten Dusse:Mé vnitřní dítě chce vraždit všímavě
A. A. Fair: Sovy mají oči dokořán
James Carol: Dobře se dívej
Kolek�v autorů: Pražské paláce
Laurent Bo�: Jízdenka do pekla
Nejlepší světové čtení
Ukrajinš�na-konverzace

NOVINKY PRO DĚTI A MLÁDEŽ
Thomas C. Brezina: Klub tygrů, Zmizení
v hlubinách
Václav Čtvrtek: Kočičiny kocourka Damiána
Kro�telka pražských strašidel
MOJE PRVNÍ ČTENÍ, Velká dobrodružství
MOJE PRVNÍ ČTENÍ, Příběhy ze statku
UČÍME SE ČÍST: Čtyři druhy písma

MÍSTNÍ
KNIHOVNA

KONTAKT:
Markéta Kilingerová, ředitelka
Mobil: 739 042 617
marketa.kilingerova@praha-vinor.cz
Opočínská 364, Praha-Vinoř

ZÁKLADNÍ
ŠKOLA

KONTAKT:
Ing. Slávka Lupačová, ředitelka MŠ a ZŠ
reditelna@zsvinor.cz
Jana Kovářová, zástupkyně ředitele pro MŠ
kovarova@zsvinor.cz

Ze života školy

Po návratu z jarních prázdnin se ve škole připra-
vujeme na další měsíc plný ak�vit. Na březen se
nejvíce těší žáci sedmých ročníků, kteří se
chystají na dlouho očekávaný lyžařský kurz. Letos
naše škola opět vyráží do Strážného v Krko-
noších, kde užmáme „svou“ chatu a své trasy jak
na sjezdovky, tak i na běžky. Doufáme, že zima
ještě ukáže svou sílu, aby si sedmáci letos mohli
dosyta užít sněhové radovánky.
Během nepřítomnos� tělocvikářů a sedmáků se
v naší tělocvičně uskuteční Dětský fotbalový pohár
pro žáky 2. ročníků. První část tohoto turnaje se
v naší škole konala již v únoru. Celou akci již po
patnáctépořádáPražský fotbalový svaz zapodpory
Magistrátu hlavního města Prahy. Zápasy se
konají na mnoha školách po celé Praze, podle
jednotlivých výsledků pak � nejlepší postupují
do finálových klání. Našim druháčkům se v roli
trenérky a organizátorky věnuje velká fotbalová

fanynka a vedoucí školní družiny Jitka Kuchlerová,
která v historii turnaje dosáhla se svými svěřenci
dvou celkových vítězství. Držíme všem palce!
V úterý 25. března 2025 v 17 hodin proběhne ve
školní jídelně schůzka pro rodiče budoucích
prvňáčků. Na této schůzce budou prezentovány
základní informace týkající se školy, zodpovězeny
dotazy a zájemcům bude umožněna také pro-
hlídka školy. Zápis do prvních tříd se bude konat
ve úterý a ve středu 22. a 23. dubna 2025 vždy
od 13 do 17 hodin. Veškeré podrobnos� naleznete
na webu školy www.zsvinor.cz. Rodiče dě� z vi-
nořské mateřské školy si budou moci zarezer-
vovat čas zápisu, aby se vyhnuli delšímu čekání.
Zápis do mateřské školy se letos bude konat
5. a 6. května 2025. Těšíme se na vás i vaše dě�.

vedení školy

inzerceinzercepozvánka

Komentovaná procházka
Nový Svět na Hradě

Znovu s námi – po několika letech
se k nám vrací dvě lektorky

Čtvrtek 3. 4. 2025. Minimální počet účastníku 10,
max. 20 osob. Procházka je cca na 2 hod. / zdarma.
Zveme vás na další poutavě komentovanou pro-
cházku Prahou – tentokrát se projdeme po Hradě,
nakoukneme do zákou�, kam moc turistů neza-
bloudí. Odjezd z Vinoře ve 13 hod., bus č. 375 od
Vinořského hřbitova. Přihlášky na kontakt výše.

Ranní kurz Yógy s Kristýnou
ÚTERÝ 4. 3. – 17. 6. 2025 v čase 7:30–8:30 |
tělocvična VINCENT, Mladoboleslavská 515 |
cena kurzu: 3984 Kč | zkušená lektorka s osobním
přístupem|kontakt: yogaflowtherapy@gmail.com,
+420 606 792 425, www.yogaflowtherapy.com

ZÁMECKÝ AREÁL CTĚNICE
Literární kavárna – host Tereza Boučková
Úterý 11. 3. od 15:00 | vstupné: 70 Kč/os.
Tentokrát pozvání odmoderátorky Daniely Brůhové
přijala Tereza Boučková, spisovatelka, scenáristka,
publicistka a signatářka Charty 77.

Hudebně loutková pohádka Morena
Sobota 29. 3. od 10:00 | vstupné: 100 Kč/os.
Co se stane, když se zima rozhodne, že nikam
nepůjde a že jaro nepus� ke slovu? Napínavý
příběh se šťastným koncem v podání Divadla
Kaká. A nebojte se! Tahle Morena není tak stra-
šidelná, jak se může na první pohled zdát. Možná
bude dětem spíše k smíchu. Pro dě� od 3 let.

Výtvarná dílna na výrobu Moreny
Sobota 29. 3. od 11.00 a 12.00| vstupné: 70Kč/os.
Pojďme říct zimě sbohem! Na výtvarné dílně
v zámku budeme vyrábětmalou panenkuMorenu.
Rozloučíme se tak symbolicky se zimou a na-
ladíme se na radostné očekávání jara a světla.
Více o akcích najdete na www.muzeumprahy.cz

Atelier Ludmila
Výtvarné kurzy pro dě� 6–14 let
kresba, malba, krea�vní a plas�cká tvorba
Úterý 14:00–15:30 dě� 6–8 let
Úterý 15:45–18:00 žáci 9–14 let.

Malujeme svět pro dě� 4–7 let
Středa 14:30–15:30 a 15:30–16:30
Bližší info: na www. atelier-ludmila.cz, přihlášení
a dotazy na kurzy@atelier-ludmila.cz.

Středa 26. 3. od 10:00 v sále ve Vincentu
se uskuteční přednáška pro seniory na
téma online rizika. Účastníci se dozvědí
o nebezpečích na internetu, podvodných
e-mailech, SMS zprávách a telefonních
hovorech. Senioři se seznámí s riziky kyber-
prostoru a získají užitečné �py, jak se před
nimi chránit. Přihlášky na kontakt výše.

Přednáška pro seniory:
nebezpečí na internetu

(pokračování ze str. 1) Součás� fes�valu budou také projekce pro školy, které dětem nabídnou
obohacující kulturní zážitek a podpoří jejich este�cké vnímání. Nabídka byla školou přijata s velkým
zájmem, o čemž svědčí avizovaná účast až 400 žáků, kteří se na filmy pro dě� přijdou podívat. Nemusí
přitom cestovat do centra Prahy, protože místo konání je v pěší dostupnos� od jejich školy, což jim
umožní snadný přístup ke kvalitnímu filmovému umění s úsporou času.

8. 4. od 18:00 / The Good Teacher
Teddy Lussi-Modeste/Francie, Belgie / 2024
/ 91 min. / české �tulky

Mladý učitel literatury Julien je plný ideálů a zápalu
ke své profesi. Když ho ale jedna ze studentek
obviní z obtěžování, je Julien nucen obhajovat své
výukové metody, místo i pověst. Atmosféra
na hodinách literatury jedné z francouzských
středních škol neúnosně houstne. Tlak studu-
jících i jejich rodičů na vyřešení ožehavého skan-
dálu se vymyká kontrole. Za�mco se Julien pokouší
prokázat svou nevinu, staví do ohrožení vše, na
čem mu záleží. Film natočený podle skutečného
příběhu vykresluje, jak snadno se mohou dobré
úmysly stát zdrojem nedorozumění a jak rychle
může jedno křivé nařčení vyeskalovat až na
pokraj katastrofy.

Pofilmová debata –manželéWeberovi,
facilitátoři kruhového sdílení, autoři tří knih.
Šárka a Zdeněk jsou oba vyškolení a certi-
fikovaní v terapeu�ckém přístupu k pos�rauma-
�ckému stresu, soma�c experiencingu, transpa-
rentní kruhovékomunikaci, systemickýmkonstelacím,
vedení meditací, průvodci přechodového rituálu

v přírodě „Quest“ a přes 15 let se věnují indi-
viduálním a skupinovým konzultacím v oblas�
mezilidské komunikace a osobní a vztahové
orientace. Jsou také iniciátoři uvedení dokumentu
Gábora Maté (Moudrost traumatu) v ČR a na
Slovensku a výcviku ve vedení přechodových rituálů
Dr. Arneho Rubinstaina.

KONTAKT:
Hana Zeisová, knihovnice
Mobil: 702 176 971
knihovna@praha-vinor.cz, Opočínská 364

OTEVÍRACÍ DOBA KNIHOVNY:
ÚT+ČT: 9:00–13:30 a 14:30–19:00


